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وزیر ارشاد:

نظارت بر شبکه نمایش خانگی باید برعهده 
ارشاد باشد

 اجازه اکران فیلم قبل از مجوز را نمی دهم

برنام�ه تلویزیون�ی »جهان آرا« ب�ا موضوع سیاس�ت های فرهنگی 
کش�ور و به مناس�بت برگزاری سی و پنجمین نمایش�گاه بین المللی 
کتاب تهران، با حضور وزیر فرهنگ و ارش�اد اسلامی روی آنتن زنده 

شبکه افق رفت.
در ای��ن برنامه محمدمهدی اس��ماعیلی مطالبی را درباره ممنوعیت نمایش 
عمومی و ارس��ال فیلم به جشنواره های خارجی قبل از اخذ مجوز و همچنین 
نظارت بر پلتفرم های ش��بکه نمایش خانگ��ی بیان کرد و افزود: در حکمرانی 

یکپارچه باید این نظارت بر عهده وزارت ارشاد باشد.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سیما،  محمد مهدی اسماعیلی 
در ابت��دای برنامه با اش��اره ب��ه بازدید رهبر معظم انقلاب از س��ی و پنجمین 
نمایش��گاه بین المللی کتاب تهران اظهار کرد: ایستادن امامین انقلاب در قله 

ادبیات، فرهنگ و مسائل استراتژیک، امتیاز اصلی نهضت اسلامی است.
وقتی وزیر شدم فقط ۳۰ میلیارد بودجه کتاب داشتم

او در ادامه خاطرنش��ان کرد: س��ال ۱۳۸۴ اقتصاد کت��اب در ایران حدود ۲۵۰ 
میلیارد تومان بوده و وزارت ارشاد ۸۰ میلیارد تومان بودجه برای تنظیم گری در 
این زمینه داش��ت، روزی که من به وزارت فرهنگ آمدم، اقتصاد کتاب به ۹ هزار 
میلیارد تومان رس��یده بود ولی فقط ۳۰ میلی��ارد تومان بودجه کتاب در اختیار 
وزارتخانه بود.اسماعیلی گفت: وضعیت کاملا بهم ریخته بود البته این مسئله بدون 
برنامه هم نبود چون جریانی فکری، معتقد بود حکمرانی نظام باید از حوزه فرهنگ 

زایل شود که در این صورت حاشیه های زیادی به وجود می آید.
تولید کاغذ ایرانی به ۱۳۰ هزار تن رسیده است

وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی با بیان اینکه تولید کاغذ در حال حاضر به 
۱۳۰ هزار تن در سال رسیده و قرار است دو هزار میلیارد تومان هم یارانه به 
حوزه کتاب اختصاص یابد عنوان کرد: سعی داریم یارانه به خوانندگان نهایی 
کتاب تعلق بگیرد به طوری که هر کس در هر گوش��ه ایران بتواند کتاب  را از 

طریق سایت نمایشگاه بخرد و به صورت رایگان تحویل بگیرد.
توجه ویژه رهبری به کیفیت کاغذ ایرانی

اسماعیلی همچنین به موضوع جالبی پیرامون بازدید امروز رهبر معظم انقلاب از 
نمایشگاه کتاب تهران اشاره کرد و گفت: ایشان حتی بعد از شنیدن خبر افزایش 
تولید کاغذ در داخل به موضوع محیط زیست و قطع درختان هم اشاره کردند که 

گفتم قرار است کارخانه های جدید با استفاده از پسماند کاغذ تولید کنند.
وعده وزیر ارشاد برای تولید ۳۵۰ هزار تن کاغذ ایرانی

وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی تصریح کرد: برای کاغذ تحریر به ۱۳۰ هزار 
تن کاغذ نیاز داریم که به خودکفایی رسیده ایم ولی تا دو سال آینده بیش از 

۳۸۰ هزار تن کاغذ در ایران تولید خواهد شد.
واقعیت ممیزی کتاب، مثل طنزهایی که می سازند نیست

او با بیان اینکه پارسال ۱۲۰ هزار مجوز برای چاپ کتاب داده شده که تنها 
۲ درصد آنها طی رفت و برگشت هایی بوده و تعداد قلیلی، مجوز نگرفتند گفت: 
اگر کس��ی مجوز نگیرد و کتابش را در اینترنت بگذارد، مس��ئولیت با خودش 
اس��ت ولی ما مسئولیت مهر وزارت ارش��اد را می دانیم و کوتاه نمی آییم البته 
تمهیداتی اندیشیده ش��ده تا برای برخی نویسندگان و ناشران، گشایش هایی 

ایجاد شود که حتی شامل نظارت بعد از مجوز هم می شود.
وزارت ارشاد باید در تولید پادکست و محتوای جدید هم وارد شود
اسماعیلی افزود: سال ها می گفتند سرانه مطالعه در ایران پایین است ولی اکنون 
می بینیم پادکست های مختلفی حتی توسط چهره های مشهور تولید می شود که 
نس��ل جدید بیشتر به آن گرایش دارند.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطرنشان 
کرد: باید تغییر را بپذیریم و در حوزه تولید اینگونه آثار هم نقش آفرینی کنیم البته 

باید به یک همنشینی بین کتاب به شکل سنتی و جدید آن ایجاد کنیم.
محکم روی حرفم هستم و اجازه پخش فیلم قبل از مجوز را نمی دهم

او ادام��ه داد: از همان ابتدا محکم ایس��تادم و گفتم اجازه نمایش عمومی و 
ارس��ال فیلم به جش��نواره های خارجی را قبل از اخذ مجوز پخش نمی دهیم؛ 

البته قبلا برخی این کار را می کردند و حتی از کارشان تمجید هم می شد.
اس��ماعیلی تصریح کرد: اخیرا دو سه مورد فیلمبرداری بدون مجوز صورت 
گرفته که جای گلایه از برخی دس��تگاه ها هست ولی با نظارت صورت گرفته، 
حتی س��ر صحنه جلوی ادام��ه کار را گرفته ایم؛ در یک مورد اخیر، گفتم این 

فیلم همه خط قرمزها را زیر پا گذاشته و دستور برخورد هم دادم.
پیشنهاد کتاب وزیر ارشاد در برنامه جهان آرا

کتاب »تل آویو س��قوط کرد« نوش��ته بانویی لبنانی است که در نمایشگاه 
کتاب و در دس��ت رهب��ر معظم انقلاب مورد توجه قرار گرفت و وزیر ارش��اد 

مطالعه آن را در برنامه جهان آرا هم به مخاطبان توصیه کرد.
کنایه وزیر ارشاد به نظارت غیر یکپارچه آثار نمایشی در ایران

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه در دهه ۹۰ نظارت بر پلتفرم های 
اینترنتی و نمایش خانگی به صدا و س��یما س��پرده ش��د البت��ه در حکمرانی 
یکپارچه باید این کار بر عهده وزارت ارش��اد باش��د گفت: آنچه قانون بر عهده 
وزارت ارش��اد گذاشته تمام و کمال انجام می شود، حتی یک بار خودم فیلمی 
که مورد انتقاد بود را دیدم و به همکارانم در ش��ورای نظارت گفتم چرا مجوز 
صادر کرده اند.او افزود: بارها در جلس��ات دولت و ش��ورای بالادس��تی گفته ام 
تکلیف بس��ترهای نمایش فیلم و سریال مشخص ش��ود، در وزارت ارشاد هم 

آمادگی کامل داریم تا کار نظارت را انجام دهیم.
س�ال ۱۴۰۱ می گفتند حال فعالیت نداریم ولی دیدیم فرهنگ و هنر 

رونق گرفت
اس��ماعیلی با بیان اینکه سال ۱۴۰۱ گفته بودم بیایند فعالیت هایشان را از 
س��ر بگیرند، می گفتند حال نداریم برای شما خوش رقصی کنیم، عنوان کرد: 
البته دیدیم که فعالیت ها شروع شد و حوزه فرهنگ و هنر رونق گرفته است.
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محمد خراس�انی زاده، مدیرکل هنرهای تجس�می 
وزارت فرهنگ و ارش�اد اس�لامی با صدور احکامی، 
اعضای شورای سیاست گذاری دوازدهمین دوسالانه 

ملی هنر سرامیک ایران را منصوب کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از واحد ارتباطات و رسانه اداره کل 
هنرهای تجسمی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، نخستین 
نشس��ت ش��ورای سیاس��ت گذاری دوازدهمین دوس��الانه 
ملی هنر س��رامیک ای��ران با حضور محمد خراس��انی زاده، 
مدیرکل هنرهای تجس��می وزارت فرهنگ و رئیس شورای 
سیاست گذاری دوسالانه دوازدهم، احسان عابدی مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی اس��تان یزد، جعفر واحدی رئیس 

موسس��ه توسعه هنرهای تجس��می معاصر، مجتبی قربانی 
شاه کوچکی مدیرعامل انجمن هنرمندان سفال گر و اعضای 
شورای سیاست گذاری این رویداد هنری، در موزه هنرهای 

معاصر تهران برگزار شد.
در جریان این نشست که با هدف معرفی اعضا، هم اندیشی 
و تبادل نظر در باب برگزاری شایسته دوازدهمین دوسالانه 
ملی هنر سرامیک ایران برپا شده بود، محمد خراسانی زاده، 
رئیس ش��ورای سیاست گذاری دوس��الانه دوازدهم، احکام 
صادره برای هر یک از اعضای ش��ورای سیاست گذاری این 

رویداد هنری را به آنها اعطا کرد.
ب��ر این اس��اس، جعفر نجیب��ی، مهران هوش��یار، هیربد 
همت آزاد، فرزاد فرجی، کورش آریش و احس��ان عابدی به 
عنوان اعضای شورای سیاست گذاری دوازدهمین دوسالانه 

ملی هنر سرامیک ایران معرفی شدند.
دوازدهمین دوس��الانه ملی هنر سرامیک ایران به همت 
اداره کل هنرهای تجسمی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و با مش��ارکت اداره کل فرهنگ و ارش��اد اس��لامی استان 
یزد، انجمن هنرمندان س��فال گر و موسسه توسعه هنرهای 
تجس��می معاصر، پاییز س��ال جاری در اس��تان یزد برگزار 

می شود.

سیاستگذاران دوازدهمین دوسالانه ملی هنر سرامیک ایران 
معرفی شدند

داریوش یاری فیلم »ش�ور عاشقی« را برای اکران 
در ماه محرم آماده می کند.

کارگردان »ش��ور عاش��قی« که به تازگی پروانه نمایش 
گرفته است، به ایسنا می گوید: این فیلم بدون تغییر نسبت 
به نس��خه ای که در جشنواره فجر س��ال قبل نمایش داده 

شد، در ماه محرم و صفر اکران خواهد شد.
ی��اری درباره اکران خارجی »ش��ور عاش��قی« نیز گفت:  
در بنیاد س��ینمایی فارابی رایزنی ه��ا و پیگیری هایی انجام 
می ش��ود تا فیلم در کش��ورهایی همچون عراق به نمایش 

درآید.
»ش��ور عاشقی« سومین ساخته سینمایی داریوش یاری 
اس��ت که در چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر 
رونمایی ش��د. این فیلم درباره کاروان اسرای کربلاست که 
از کوفه تا ش��ام حرکت می کنن��د و زنی همراه این کاروان 
می ش��ود که می خواهد صدای این کاروان باش��د تا نگذارد 

جای جلاد و شهید عوض شود.  
یاری پیش تر گفته بود که این پروژه  از گذشته همراهش 
بوده و متن فیلم سینمایی، فیلم کوتاه و سریال تلویزیونی 

آن را نوشته است.
همچنی��ن مجید مجی��دی در طول س��اخت این پروژه 

در کنار این گروه س��ینمایی بوده ک��ه بازیگرانی همچون 
مه��دی زمین پرداز، پی��ام احمدی نیا، نادر ف��لاح، علیرضا 
اس��تادی، ش��هره موسوی و س��یامک صفری در آن ایفای 

نقش کرده اند.  
داریوش یاری در مس��تند س��ینمایی »کربلا جغرافیای 
ی��ک تاریخ« که به تهیه کنندگی به��روز مفید و با حضور 
شهاب حسینی به عنوان راوی ساخته، به روایتی متفاوت از 
حرکت امام حسین )ع( از مدینه به مکه و از مکه به سوی 
کوفه و کربلا پرداخته بود. او همزمان با جشنواره فجر گفته 
بود که دوست دارد پس از »شور عاشقی« فیلم بعدی خود 

را با موضوع ورود کاروان حسینی به کوفه بسازد.

 تدارک اکران »شور عاشقی« 
در محرم و صفر

مجید واش�قانی، بازیگر نقش اصلی سریال »هفت 
سر اژدها« )متین سلطانخواه( که مدتی با نام سلطان 
معروف ش�د از س�ختی ها و چالش های این کاراکتر 
می گوید. بازیگر نقش سلطان تاکید می کند: در عین 
حالی که می دانس�تم نقش س�لطان بسیار سخت و 
حاشیه ساز است اما نتوانستم به این نقش نه بگویم.

این بازیگر در گفت و گویی با ایسنا از حضور متفاوتش در 
نقش یک آقازاده مفسد در سریال »هفت سر اژدها« کاری 
از ابوالقاس��م طالبی که به تازگی پخشش از شبکه سوم به 

پایان رسیده، صحبت کرد.
دلیل کم کاری ام فیلمنامه های ضعیف است

واش��قانی ابتدا درباره دلایل ک��م کاری اش در تلویزیون 
توضی��ح م��ی دهد: دلی��ل اول اینک��ه، متاس��فانه کیفیت 
فیلمنامه های��ی که می خواندم واقعا در حد اس��تاندارد نبود 
و اتفاقا بس��یاری از این سریال ها بعدها ساخته و پخش شد 
و متوجه ش��دم تصمیم درستی گرفته ام که در آنها نبوده ام 
کما اینکه در یکی دو س��ریال این اتف��اق برایم رخ داد. در 
واقع تجربه هم کردم، سریال هایی که روی برگه و در قالب 
فیلمنام��ه معلوم بود که شکس��ت می خورند اما به هرحال 
آنه��ا را تجرب��ه کردم، بنا ب��ه وعده و وعیدهای��ی که داده 
می ش��ود وارد کار می شویم، می گویند، درست می شود و ... 
اما همیش��ه این وعده ها اشتباه و نشدنی هستند که به آنها 
اعتم��اد می کنید و در نهایت می بینید همان نظری که روز 

اول هنگام خواندن فیلمنامه داشتید درست بود.
او تاکی��د دارد: اساس��ا آنچ��ه موقع خوان��دن فیلمنامه، 
اس��تاندارد لازم را ندارد، اینکه گفته ش��ود می رویم و زمان 
ضبط درس��ت می شود، وعده ای کاملا اش��تباه است و من 
ه��م ش��اید در چندین و چند کار در قالب فیلم و س��ریال 
این تجربه را داش��ته ام و علی رغم میل باطنی کار کرده ام و 
دیده ام که آن کار هیچگونه بازخوردی نداشته است. یعنی 
خیلی بی تاثیر بوده و یا به  عنوان یک نمره منفی در کارنامه  
کاری ثبت می شود، پس بهتر است با توجه به سختی هایی 

که وجود دارد کار نکنید تا اینکه کار بد کنید.
بازیگر »هفت س��ر اژدها« در عین ح��ال اظهار می کند: 
مواقع��ی هم مجبور می ش��ویم که ای��ن کار را بکنیم و این 
اجبار اساسا اجبار اقتصادی است اما تا زمانی که این اجبار 
اقتصادی خیلی زورش زیاد نباش��د س��عی می کنم این کار 
را نکنم. دلیل دوم هم این اس��ت حدود چهار سال سریال 
»هفت س��ر اژدها« وق��ت برد و من برای ای��ن کار هر روز 
آفیش بودم. بس��یار ک��م پیش می آمد که بتوانم س��ر کار 
دیگ��ری حاضر باش��م و اصلا امکان ای��ن هماهنگی وجود 
نداش��ت. البته خودم هم خیلی راغب نیستم زمانی که در 
کاری نق��ش اصل��ی را ایفا می کنم، زمان، ان��رژی و تمرکز 
لازم��م را درگیر کار دیگری کنم ب��ه همین خاطر این کار 

را نکردم.
می دانستم که »سلطان« حاشیه ساز خواهد بود

بازیگر نقش سلطان سپس در پاسخ به اینکه ایفای نقش 
یک آقازاده مفسد با نقش هایی که قبلا از شما دیدیم تفاوت 
دارد. این کاراکت��ر چقدر برای خودتان بکر بود؟ می گوید: 
نق��ش متین س��لطان خواه در فیلمنامه بس��یار جذاب بود. 
تقریبا می توانم بگویم هیچ بازیگری نیس��ت که برای بازی 
این نقش بگوید نه! نقش سلطان خواه تمام مشخصات جذاب 

یک کاراکتر را به لحاظ بازیگری برای یک بازیگر داش��ت و 
از ای��ن نظر امکان نه گفتن به آن وجود نداش��ت. ازطرفی 
می دانس��تم بسیار وقت گیر اس��ت و البته بسیار حاشیه ساز 
خواهد بود. این موارد مس��ائلی بودند که می توانست باعث 
شود این نقش را بازی نکنم و به آن نه بگویم اما شناسنامه 
نقش می گفت نقش خیلی جذاب است کما اینکه الان هم 
که آن را می بینیم نقش جذابی از آب درآمده اس��ت. این را 
هم بگویم که آقای طالبی اصلا دوست نداشتند این نقش، 
نقش جذابی باشد اساسا به لحاظ اینکه نقش سمپات باشد 
مایل نبودن��د این اتفاق بیفتد اما به ه��ر حال فیزیک این 
نق��ش منفور و منفی ای��ن جذابی��ت را دارد و روی لبه ای 
حرکت می کرد که با تماش��اچی سمپات شود اما بخشی از 

آن خارج از دست کارگردان و بازیگر بود.
وی ادام��ه می ده��د: مواردی که به نق��ش رنگ و لعاب 
می دادند جذابیت داشتند، نقش چندین و چند نقطه عطف 
داش��ت، بالا و پایین های موقعیت��ی، اصطکاک های زیاد با 
کاراکتره��ای مختلف، چه در خان��واده و چه در محیط کار 
که باعث می ش��د این نقش به اصطلاح تخت نباشد؛ ایفای 
آن بس��یار مش��کل بود؛ بنابراین برای م��ن نقش بکری به 
حساب می آید. مضاف بر اینکه تمام این سریال خواسته یا 
ناخواس��ته در خدمت این کاراکتر است. در واقع قصه، قصه 
سلطان خواه اس��ت. به همین دلایل کار و نقش برای اینکه 

آن را بازی کنم برایم سرشار از جذابیت بود.
هیچ مابه ازایی برای سلطان نداشتم

واش��قانی در واکن��ش به این پرس��ش که آی��ا مابه ازایی 
برای نقش متین س��لطان خواه داش��تید؟ پاس��خ می دهد: 
هیچ مابه ازایی برای آن نداش��تم. بازیگران دیگر هم چنین 
نقش های��ی را بازی کرده بودند اما حتی نزدیک به آنها هم 
بازی نکردم و خواستم شخصیتی کاملا منحصر به فرد برای 
این قصه باشد تا بتوانیم یک متین سلطان خواه، معروف به 
سلطان برای بیننده تعریف کنیم. احساس می کنم با توجه 
ب��ه بازخوردها، نقش درآمده و مردم ب��ا آن گره خورده اند. 
معلوم اس��ت که مردم در زندگی واقع��ی چنین کاراکتری 
را دوس��ت ندارند اما در یک نمایش��ی همه کاراکترها باید 

جذابیت نمایش��ی داش��ته باشند و س��لطان این جذابیت 
نمایشی را دارد.

ای��ن بازیگر همچنین در توضیح اینکه بعد از پخش چند 
قس��مت از سریال و مش��اهده بازی تان، فکر می کنید چه 
ان��دازه در ایفای این نقش درس��ت و موفق عمل کرده اید؟ 
می گوید: مطمئنا دیکته نوشته شده غلط هم دارد. الان که 
می بینم جاهایی وج��ود دارد که باید به گونه دیگری بازی 
می کردم. این در مورد تم��ام نقش هایی که بازی می کنیم 
وج��ود دارد. وقتی کار را تماش��ا می کنی��د درمی یابید چه 
کارهای��ی را باید انجام می دادید و چ��ه کارهایی نیاز نبود 
ک��ه انجام دهید ام��ا در زمان ضبط تمام تلاش��م را به کار 
گرفتم تا تمام مولفه های مربوط به شخصیت را برای تبدیل 
کردن به فعل در نظر داش��ته باش��م؛ به  ع��لاوه تمام قوه و 
اس��تعداد بازیگری ام را به کار بگیرم تا بتوانم یک شخصیت 
کاریزماتیک نمایش��ی در یک اثر نمایشی برای مردم ایجاد 

کنم.
او ی��ادآور می ش��ود: خیل��ی از مواقع پی��ش می آمد که 
بازخوردها بس��یار خوب بودند. بنابراین اگر تعریف از خود 
نباشد من در زمینه بازیگری بسیار بی رودربایستی هستم و 
احساس می کنم هرچیزی را اگر درست است باید درستش 
را گفت و برعکس. منتقد بی رحمی هس��تم و اولین منتقد 
خودم، خودم هس��تم. حتی اشکالات و ایراداتم را نسبت به 
نقاط قوتم بیش��تر می بینم. در مجموع احساس می کنم آن 
تیری که باید از جانب بازیگر به تمام حواس بیننده اصابت 

کند را شلیک کرده ایم. 
س�لطان ب�ه  راحت�ی می توانس�ت تبدی�ل به یک 

کاریکاتور شود
واشقانی در بخش��ی دیگر درباره اینکه آیا می توان گفت 
نقش س��ختی را بازی کرده اید؟ چنین اظهار نظر می کند: 
بله، نقش بسیار سخت است. این نقش به  راحتی می توانست 
تبدیل به یک کاریکاتور و ش��خصیت پلاستیکی شود. این 
شخصیت بدمنِ قصه است و اگر قرار بود به کاراکتری تبدیل 
شود که جذاب هم نباشد باید فاتحه سریال را می خواندیم. 
می توانم بگویم که تمام بار س��ریال روی دوش سلطان خواه 

قرار گرفته اس��ت. ما قصد نداریم با ارزش های اخلاقی این 
اثر نمایش��ی را نقد کنیم؛ چراکه چنین کاری اصلا ممکن 
نیست و من فقط از جان با بازیگر نقش سلطانخواه صحبت 
می کنم و باید بگویم ستون قصه روی این کاراکتر و نقش 

گذاشته شده بود.
بازیگ��ر س��ریال ه��ای »زیر هش��ت«، »هوش س��یاه«، 
»میکایی��ل«، »آن��ام«، »زیر پای م��ادر«، »آمی��ن« و »از 
سرنوشت« به چالش های حضور در این سریال اشاره کرد و 
در واکنش به این پرس��ش که ایفای چنین شخصیتی برای 
مجید واش��قانی چه بوده و هست؟ خاطرنشان می کند: ما 
هم زندگی خانوادگی س��طان خواه را می بینیم و هم زندگی 
کاری ای��ن آدم را و هر دوی این ها سرش��ار از چالش بود؛ 
چراکه در مواجهه با کاراکترهای مختلف و در موقعیت های 
متنوعی که قرار می گیرد، چالش داش��ت. تمام جذابیت هر 
نقش بسته به آن است که چقدر در موقعیت های متفاوت با 
کنتراس��ت بالا قرار می گیرد که اگر قرار گرفت نقش، نقش 
جذابی خواهد بود. این نقش در س��کانس به س��کانس در 
تصمیم گیری ها، واکنش های��ی که به موقعیت های مختلف 
نش��ان می دهد، همگ��ی جذابند زی��را موقعیت ها جذاب و 
خاص هستند و این طور نیست که در سریال دیگری آنها را 
ببینیم. ی��ک مافیاگونه ای که هرگاه در قصه ای در این ژانر 

برای بیننده تعریف شده باشد، جذاب خواهد بود. 
کاراکتره�ای مثب�ت ما پلاس�تیکی و غیرقابل باور 

هستند
او س��پس در پاس��خ به این دیدگاه که شاید ایفای اغلب 
نقش های خاکستری و منفی برای بازیگران جذاب تر باشد؛ 
چراک��ه آنه��ا را با چالش های بیش��تری روب��ه رو می کند و 
ممکن است بیشتر هم دیده شوند؛ این موارد در پذیرش و 
حضورتان در سریال »هفت سر اژدها« موثر بود؟ چنین می 
گوید: بله ما نقش های منفی اثرگذاری در تاریخ س��ینمای 
جهان داریم که مطمئنا از نقش های مثبت بیش��تر هستند 
به این دلیل که مولفه های موجود در شناس��نامه کاراکتر و 
تعریف آنها از کاراکتر مثبت بیشتر است؛ مضاف بر اینکه ما 
خیلی هم بلد نیس��تیم کاراکترهای مثبت را تعریف کنیم. 
کاراکترهای مثبت ما پلاس��تیکی و بس��یار غیرقابل باور و 
رویایی هستند. همین است که با بیننده گره نمی خورند اما 
به دلیل اینکه در شخصیت های منفی می توانیم هرآنچه که 
در واقعیت وجود دارد را انجام دهیم بیننده هم درس��ت تر 
آن را باور می کند؛ بنابراین ضعف در تعریف شخصیت های 
مثبت اس��ت که تا این اندازه ش��خصیت های منفی گیراتر 

می شوند.
مجی��د واش��قانی در پایان صحب��ت های��ش تاکید می 
کن��د: ج��دای مولفه هایی که از آنها صحب��ت کردیم حتی 
ش��خصیت های مثب��ت و قهرم��ان ه��م می توانند بس��یار 
س��مپات شوند و از این نمونه ها کم نداریم اما قاعدتا تعداد 
شخصیت های منفی بیشتر است؛ البته این را هم بگویم که 
ما یکسری شخصیت های منفی داریم که روبه روی قهرمان 
داستان قرار می گیرند اما مقداری در تعریف با شخصیت های 
منف��ی دارای مش��ترکات و تفاوت هایی هس��تند. یعنی هر 
دو در دس��ته و گ��روه منفی قرار می گیرن��د که من به آنها 
می گویم ش��خصیت های مانع. دوست ندارم شخصیت های 

مانع را بازی کنم اما شخصیت های منفی را بله.

مجید واشقانی: هیچ بازیگری نیست که به ایفای نقش آقازاده مفسد بگوید نه!
می دانستم نقشم حاشیه ساز خواهد شد

در نشس�ت مطبوعاتی س�الانه افتتاحیه جشنواره 
کن، »تییری فرمو« مدیر این رویداد س�ینمایی اعلام 
کرد که مایل اس�ت جشنواره ای عاری از بحث و جدل 

برگزار شود.
به گزارش ایس��نا، »تیری فرمو« مدیر جش��نواره کن در 
آس��تانه آغاز رس��می هفت��اد و هفتمین دوره ای��ن رویداد 
س��ینمایی در حالی که در مقابل خبرنگاران قرار گرفت که 
 MeToo# از پاسخ به پرس��ش های مهمی درباره جنبش
و گزارش های مطرح ش��ده درباره سوء استفاده در سینمای 
فرانسه، تهدید اعتصابات کارکنان و همچنین جنگ در غزه، 

تا حد زیادی اجتناب کرد.
او در پاس��خ به این پرس��ش ک��ه آیا جش��نواره یک تیم 
مدیری��ت بحران را برای مقابله ب��ا اعتراضات احتمالی علیه 
س��تاره های فرانس��وی متهم به آزار جنس��ی در جش��نواره 
امس��ال، استخدام کرده اس��ت، گفت که نمی تواند در این 

مورد اظهار نظر کند.
»فرم��و« با تاکید به ای��ن که فقط می خواه��د در مورد 
فیلم های جش��نواره صحبت کند، عنوان کرد که »آیریس 
کنوبل��وخ« رئیس  جش��نواره کن نیز هی��چ صحبتی درباره 
اعتراض��ات احتمال��ی در کن ب��ا روزنامه فرانس��وی فیگارو 

نداشته است.
وی با اش��اره به اینکه پیش از این درباره س��ینما صحبت 
می کردی��م و تنها دغدغه ما در مورد فیلم ها بود، خطاب به 
خبرنگاران گفت: آنچه در ۲۰ س��ال گذش��ته بیش از همه 
تغییر کرده اس��ت س��والات شماست. امس��ال بحثی وجود 
ندارد. در خارج از جش��نواره بحث های��ی وجود دارد، اما از 

جشنواره نمی آید«.

به گزارش یورونیوز، همانطور که قبلا گزارش ش��ده بود، 
صنعت فیلم فرانس��ه خود را برای افش��اگری های بیش��تر 
درب��اره چندین بازیگر، کارگ��ردان و تهیه کننده مرد آماده 
می کند. گمانه زنی ها در رسانه های فرانسه در مورد  افشای 
نام  ۱۰ بازیگر، کارگردان یا تهیه کننده فرانس��وی متهم به 
آزار و اذیت جنس��ی در س��ینما مطرح شده است، فهرستی 
که گفته می شود قرار است در روز افتتاحیه به صورت علنی 

فاش شود.
زمان نشان خواهد داد که آیا این افشاگری ها واقعاً اتفاق 

خواهند افتاد و چه پیامدهایی برای کن و اس��تعدادهای آن 
در پ��ی خواهد داش��ت، اما »تیری فرمو« ماهرانه از پاس��خ 

درباره این موضوع طفره رفت.
مدیر جشنواره کن درباره فیلم کوتاه ۱۷ دقیقه ای »#من 
هم« س��اخته »جودیت گودرش« که به موضوع آزار جنسی 
در سینمای فرانسه پرداخته و قرار است در بخش نوعی نگاه 
کن رونمایی شود نیز گفت: »بخش جنبی کن برای ارتباط 
و گفتگو با مخاطبان کلیدی است. پس از آن که »گودرش« 
ادعای س��وء اس��تفاده گس��ترده در صنعت فیلم فرانسه را 

مط��رح کرد، این فیلم کوتاه را در یک روز فیلمبرداری کرد 
که شامل تماس هزاران قربانی آزار جنسی با او می شود«.

در رابط��ه با موضوع کارکن��ان کن که تهدی��د کرده اند 
در ص��ورت عدم پاس��خگویی جش��نواره به خواس��ته های 
آنها، دس��ت به اعتصاب خواهند زد، فرمو اظهار داش��ت که 
»تکنس��ین های بس��یار واجد ش��رایط مورد نیاز هستند و 
بخش منابع انسانی در گفتگوی مستمر با آنهاست و نه ما و 

نه انها اعتصاب نمی خواهیم.
وی افزود: »ما در حال گفتگو و همکاری با آنها هستیم و 

امیدواریم که مذاکرات موفقیت آمیز باشد«.
قوانین جدید کار فرانسه که قرار است از اول ژوئیه اجرایی 
ش��ود، واجد ش��رایط بودن برای دریافت مزایای بیکاری را 

برای بسیاری کارکنان آزاد و فصلی دشوارتر خواهد کرد.
»تیری فرم��و« درباره نحوه برخورد جش��نواره با هرگونه 
تظاهرات احتمالی ضد اس��رائیلی در طول جشنواره یا روی 
فرش قرمز و عدم حضور هیچ فیلم اس��رائیلی در رقابت کن 
گفت: »انتخاب فیلم ها مستقل از هر گونه ملاحظاتی خارج 

از سینما انجام می شود«.
هفتاد و هفتمین دوره جش��نواره کن به شدت تلاش می 
کن��د تا از ه��ر گونه بحث و جدل دوری کن��د. با این حال، 
ممکن است که اعتصاب کارکنان جشنواره و انتشار فهرست 
جنجالی از س��ینماگران فرانسوی متهم به آزار جنسی، این 
رویداد س��ینمایی را با حواش��ی و چالش های فراوانی رو به 

رو کند.
هفتاد و هفتمین جش��نواره فیلم کن قرار اس��ت از ۱۴ تا 
۲۵ می ۲۰۲۴ )۲۵ اردیبهش��ت ماه ت��ا ۵ خردادماه( برگزار 

شود.

طفره مدیر جشنواره کن از پرسش های خبرنگاران


